
ACTA NÚM. [...] 
 
Membres assistents: 
Marta Bertran Tarrés 
Maite Carrassón López de Letona, 
presidenta 
Diego Castro Ceacero 
Anna Díaz Vicario. 
Maria Feijoo Cid 
Ester Fernández Gimeno 
Isidre Gibert González, 
Jesús Giraldo Arjonilla 
Alba Hernández Bonilla 
Miguel Hernandez Cabrera 
Sonia Lorente Sánchez 
Assumpció Malgosa Morera 
Joan Orobitg Huguet 
Alex Pérez Sánchez 
Elisabeth Pladevall Ballester 
Xavier Ramos Morilla 
Tatiana Rovira Faixa 
Susana Subirà Álvarez 
Olga Torres Hostench 
Pere Ysàs Solanes 

A Bellaterra, a les 15.35 h del dia 19 de 
setembre de 2024, es reuneixen en sessió 
ordinària, a la sala de Juntes de la Facultat 
de Veterinària i sota la presidència de la 
vicerectora de Personal Acadèmic, Maite 
Carrassón López de Letona, els membres 
de la Comissió de Personal Acadèmic 
assenyalats al marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió Ernesto Castaños Moreno, Josep M. De Dios Marcer, 
Míriam Giménez Dapena,  Salvador Navarro Soto, Susana Navas Navarro, Josep Pastor 
Milán i Daniel Rico Camps. 
 
No assisteix Cristina Madrid Sandín. 
 
Hi actua com a membre de suport Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal Acadèmic 
i la senyora Natividad Ramajo Hernández, adjunta del vicerectorat de Personal 
Acadèmic.  
 
Hi actua, com a secretaria, Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la UAB. 
 
 
Ordre del dia  
 
1. Aprovació de les actes de les darreres sessions. 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic.  
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris. 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral  
5. Adaptació LOSU Avaluació intermèdia Mobilitat professorat lector 
5. Bis Modificació de l’article 61.1 del Reglament de Personal Acadèmic 
 



 
6. Convocatòria d'avaluació de l'activitat docent 2024 (trams generats fins el 
31/12/2023): Aprovació de la resolució definitiva d'avaluació 
7. Assumptes de tràmit:  
7.1 Aprovació de noves comissions avaluadores. 
7.2 Col·laboradors docents. 
8. Torn obert de paraules. 
 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de les actes de les darreres sessions.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar les actes dels dies 
3 de juliol de 2024 i 17 de juliol de 2024. 
 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic.  

Abans d’iniciar el seu informe la vicerectora vol donar la benvinguda a tothom al nou 
curs acadèmic i també vol explicar que hi ha canvis a la composició d’aquesta Comissió, 
a la que assistirà a partir d’ara el nou degà de la Facultat d’Economia i Empresa, a qui 
dona la benvinguda. També comenta que es produeix un canvi entre les deganes de la 
Facultat de Traducció i Interpretació i Filosofia i Lletres i ara assistirà a aquesta Comissió 
la degana de la Facultat de Traducció i d’Interpretació a la que dona la benvinguda. 
  
La vicerectora comenta que no hi ha massa coses a informar, diu que no hi ha cap 
novetat respecte a la compatibilitat del professorat substitut, explica que el Ministeri de 
Ciència, Innovació i Universitats ha endegat un programa d’Incorporació de Talent a les 
universitats, per contrarestar els canvis de la LOSU amb la dedicació dels associats, 
explica que sortiran 258 places de lectors per a la UAB, 156 places les pagarà el Ministeri 
i 102 places les pagarà la Generalitat. Comenta que és molt bona noticia, però les 
persones han d’estar contractades a 30 de juny de 2025. Explica que per assignar les 
places es farà amb el mateix llistat que teníem fins ara, però actualitzant-lo, incorporant 
les noves places adjudicades als departament i traient les que han quedat desertes en 
el primer exercici, incorporant també les congelades per diferents raons i les ocupades.  
 
Finalment vol donar les dades sobre la contractació d’aquest curs i explica que s’han 
enviat als interessats 2019 contractes de professors associats i substituts per signar, 
només 90 no van respondre els candidats i no van signar el contracte, d’aquests, 56 
contractes eren de metges. Es va enviar un correu als interessats i als departaments, 
avisant que signessin. Els que han signat els contractes més tard ja no podran ser amb 
data 1 de setembre, sinó 15 de setembre.   
 
S’inicia un torn d’intervencions en el que es demana si aquests lectors del programa del 
Ministeri es podran transformar en agregats si s’acrediten durant el contracte de lector, 
es demana si es podrà restringir el programa per destinar-lo a la gent més jove, i 



finalment es demana que quantes places de lector provinent de les jubilacions podran 
sortir. 
 
La vicerectora respon que no es podran convertir les places guanyades de lector en 
agregat si s’acrediten abans ja que els hem de tenir contractats 6 anys, si algú s’acredita 
abans no pot promocionar-se. Sobre la restricció per edat diu que no es pot fer, però 
que igualment s’estabilitzarà molta gent i necessàriament es rejovenirà la plantilla. Pel 
que fa a les places de jubilacions diu que per ara són 52 o 53 però pot canviar aquest 
càlcul lleugerament fins a final d’any. 
 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

Primer.- Aprovar les convocatòries de places PDI dels cossos docents universitaris, de 
conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquest acord. 

 

4. Aprovació de concursos de PDI laboral  
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació,  
 

La Comissió de Personal Acadèmic acorda: 

Primer.- Aprovar per assentiment les convocatòries de places PDI laboral, següents, 
de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
5. Adaptació LOSU Avaluació intermèdia Mobilitat professorat lector 
 
La vicerectora explica que amb el canvi de la LOSU respecte a la LOU en relació amb els 
lectors, tant en l’avaluació que ara és orientativa i el canvi respecte a les estades, s’ha 
de modificar el document que el Consell de Govern va aprovar al 2019. A continuació 
explica els canvis assenyalats al document.  
 
S’inicia un torn obert de paraules on es demanen diversos aclariments respecte al nou 
règim dels lectors LOSU, es demana que es considera formació docent i que no, i es 
demana que s’aportin dades dels programes de formació d’altres universitats per veure 
en quin punt estem a la UAB. 
 



La vicerectora respon que és necessari que en tots els contractes de lector incorporin el 
període de prova de 6 mesos, i s’ha de ser estricte amb aquest període de prova i les 
seves conseqüències. Sobre l’acreditació diu que per ara AQU nomes avalua recerca, i 
que una comissió està treballant en això però no estarà enllestit aquest tema aquest 
any, quan estigui ja es canviarà la normativa. Sobre la mobilitat diu que la UAB està 
posant diners extra per fer estades, i si ja les tenen no posaran diners, es un sobreesforç 
per si ho necessiten, si no es necessita no cal. També explica que la formació del 
professorat és importantíssima, i que la UAB vol incidir molt en aquest punt. Sobre la 
formació docent no es considera tota la formació que fa el professorat en sentit ampli, 
ha de ser formació de professor universitari de millora de la docència. Sobre sol·licitar 
dades per saber com ho fan altres universitats diu que hem de partir de la base que son 
una universitat de prestigi, no només en recerca sinó també en docència, estem 
plenament capacitats per continuar fent el que volem fer, no cal fer un estudi del que fa 
cada universitat. Sempre es pot aprendre del que fan els altres i ens pot donar idees, de 
fet, ja ho hem fet parcialment, però la nostra autonomia l’hem d’exercir amb la política 
que fem.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic acorda per 19 vots a favor, 1 en contra i 1 abstenció: 

Primer.- Informar favorablement el document “Avaluació intermèdia, mobilitat 
acadèmica i estabilització del professorat lector, de conformitat amb l’annex adjunt, i 
elevar-lo al Consell de Govern per a la seva aprovació. 

Segon.- . Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
5. Bis Modificació de l’article 61.1 del Reglament de Personal Acadèmic 
 
La vicerectora presenta aquest punt i exposa que ja s’ha comentat a aquesta Comissió 
la necessitat de rebaixar la puntuació necessària per passar d’una fase a l’altra en els 
concursos de professorat lector, i explica que la proposta modifica la puntuació de 60 
punts en les valoracions de com a mínim dos membres de la comissió per 50 punts.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

 
Primer.  Informar favorablement la modificació de l’article 61.1 del Reglament de 
Personal Acadèmic, de conformitat amb l’annex adjunt i elevar-lo al Consell de Govern 
per a la seva aprovació. 

Segon.- . Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
6. Convocatòria d'avaluació de l'activitat docent 2024 (trams generats fins el 
31/12/2023): Aprovació de la resolució definitiva d'avaluació 
 



La vicerectora d’Estudis i de Qualitat presenta aquest punt i explica que a la sessió del 3 
de juliol d’aquesta Comissió es van resoldre les reclamacions presentades a l’avaluació i 
va quedar un cas pendent que havia un debat sobre si un curs de formació en concret 
es podia considerar pròpiament un mèrit directament vinculat a la millora de la 
docència, o no, i es va demanar que com era un tram de feia anys, si en aquells anys, 
aquest curs es considerava millora docent que ara es reconeixes igual. Explica la 
vicerectora que ella es va comprometre a buscar expedients, i així ho ha fet, ha estat 
minuciós perquè és un procés manual, i s’ha mirat els expedients de la època i ha 
comprovat que aquest tipus de curs no es va considerar tampoc de formació docent en 
aquells moments, per això demana que es ratifiqui la valoració com desfavorable i si així 
resol la comissió i la persona vol recórrer podrà presentar un recurs a partir d’aquest 
acord de la Comissió.  
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es comenta que en aquell 
moment quan la gent feia aquests cursos no sabia que temps endavant no ho 
considerarien de formació docent i això no és molt lleial, la comissió avaluadora del 
procés podria haver consultat amb el departament i sap greu que la vicerectora de 
l’àmbit no atengués la petició del departament de reconeixement de millora docent 
d’aquests cursos. La vicerectora respon que aquesta qüestió ja s’ha parlat abastament a 
aquesta Comissió de Personal Acadèmic i només vol dir que no ho considera en absolut 
un tema de deslleialtat, i que les comissions avaluadores han d’avaluar el que fa la gent, 
i els professors quan fan la sol·licitud han de justificar-ho. També es comenta que s’ha 
de revisar el model sencer, amb els indicadors, etc, i la vicerectora respon que també 
s’ha parlat d’aquesta futura revisió del model, i que segur que es farà però que ara per 
ara tenim aquest model i s’ha d’aplicar perquè és fruit de la implicació de molta gent i 
és el que tenim.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic acorda per 11 vots a favor, 3 en contra i 5 
abstencions acorda: 

Primer. Informar desfavorablement de la reclamació presentada contra la resolució 
provisional d’avaluació, aprovada per la CPA en data 17/04/2024 

Segon.- Aprovar la resolució definitiva d’avaluació de la convocatòria 2024 d’avaluació 
de l’activitat docent per a la retribució addicional per trams docents autonòmics 
generats fins el 31/12/2023, de conformitat amb l’annex adjunt.  

Tercer.- Encarregar a la Vicerectora d’Estudis i de Qualitat l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
7. Assumptes de tràmit.  

1. Modificacions de tribunals de concursos. 
2. Col·laboradors docents. 

 
7.1 Modificacions de tribunals de concursos. 
 
La vicerectora presenta modificacions de tribunals d’alguns concursos. 
 



Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda: 

 
 
 
Primer. Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs ajudant 
doctor/lector de de referència LEC306/2024 (Convocatòria núm. 2024/D/LEM/CL/4), 
en el sentit següent:  

• President/a titular: Mª Laura Quintanilla Cobián –AGR- Universidad Nacional de 
Educación a Distancia  

• Secretari/a titular: Roser Granero Perez -CU- Universitat Autònoma de Barcelona  

• Vocal titular: Roberto Domínguez Bilbao – TU - Universidad Rey Juan Carlos  

• President/a suplent: Rafael Rabadán Anta- TU- Universidad de Murcia  

• Secretari/a suplent: Mariona Portell Vidal -TU- Universitat Autònoma de Barcelona 
• Vocal suplent: Juan Manuel Domínguez Fuentes – TU- Universidad de Málaga 

 

Segon. Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs de professorat 
associat de la convocatòria 2024/D/LD/CC/24  

Departament de Dret Públic i de Ciències Historicojurídiques Àrea de coneixement 
DRET ADMINISTRATIU  

AAS00660 Polítiques públiques ambientals Polítiques público-privades 
d’emprenedoria. (Màster econòmiques)  

AAS00661 Polítiques públiques de les noves tecnologies. Dret de la Unió europea. 
AAS00662 Dret de la Unió europea i de la prevenció de riscos.  

AAS00663 Marc jurídic d’actuació de l’Administració pública en prevenció riscos. Dret 
comparat en regulación de Protecció de dades i drets fonamentals.  

AAS00656 Marc jurídic d’actuació de l’Administració pública en seguretat. Regulació 
portuària i dret comparat. La peritació.  

Crèdits 6  

TRIBUNAL  

President/a Joan Carlos Padrós Reig. TU de Dret Administratiu  

Secretari/ària Martínez Quirante, Roser Martínez Quirante. TU de Dret Administratiu  

Vocal Josep Cañabate Pérez. Prof. Agregat d’Història del Dret i de les Institucions  

 



Substitut 1 Claudia Jiménez Cortés. TU de Dret Internacional Públic i de Relacions 
Internacionals  

Substitut 2 Montserrat Peretó Garcia. TU de Dret Financer i Tributari  

Substitut 3 Núria Coch Roura. Prof. Lectora de Dret Romà  

Nota mínima 15  

Tercer. Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs ajudant 
doctor/lector de de referència UAB-LE-232-007 (Convocatòria núm. 
2024/D/LEM/CL/10), en el següent sentit:  

Referència de concurs: UAB-LE-232-007 Nombre de places: 1 Departament: Geografia 
Àmbit de coneixement: Geografia Humana  

President/a: Tim Cresswell The University of Edinburgh  

Secretari/ària: Mireia Baylina Ferre Universitat Autònoma de Barcelona  

Vocal 1: Macià Blàzquez Universitat Illes Balears  

Vocal 2: Siiri Silm University of Tartu  

Vocal 3: Deirdre Conlon University of Leeds  

Secretari/ària suplent: Alaitz Zabala Torres Universitat Autònoma de Barcelona  

Suplent: Peter Merriman Aberystwyth University  

Suplent: Maarten Loopmans University of Leuven  

Suplent: Margarida Queirós Universidade Lisboa  

Suplent: Laura Fregolent Università IUAV di Venezia. 

 
7.2 Col·laboradors docents. 
 
La vicerectora informa sobre el col·laboradors de docència nomenats als mesos de juny 
i juliol de 2024 d’acord amb el que preveu el Reglament de Personal Acadèmic per 
desenvolupar la seva activitat professional fora de l’àmbit acadèmic  de la UAB i que 
col·laboren ocasionalment o permanentment amb la Universitat de forma 
desinteressada mitjançant la realització  d’activitats docents, i sense tenir vinculació 
laboral amb la universitat.  
  
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda: 
 
Primer. Donar-se per assabentats del reconeixement com a col·laboradors docents en les 
diverses modalitats previstes al Reglament de Personal Acadèmic dels professionals que 
consten a l’annex adjunt. 
 



Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 
 
 
8. Torn obert paraules. 

 
La doctora Ester Fernández com a representant de la JPDI vol transmetre la incomoditat 
que li causa que  no tots els concursos s’han cobert al 100% ni els d’associats, ni tampoc 
els de substituts, i els departaments es queden a la intempèrie, la solució són hores 
extres  i els professors se senten pressionats a fer hores extres, sense responsabilitat en 
certes assignatures o continguts. Explica que a la Junta s’ha discutit aquesta qüestió i es 
demana que s’expliqui a la junta i potser als departaments, quin és el numero d’hores 
extres que pot fer un professor, i si ha d’haver acord i com es distribueix amb el personal.  
 
La vicerectora respon que la situació a principi de curs és més complicada perquè encara 
hi ha convocatòries sortint avui, algunes places impugnades que ha de resoldre la 
comissió de reclamacions, es paralitza el nomenament i la docència s’ha de fer. Explica 
que el personal de la UAB pot fer hores extres però sempre que estiguin dins de la 
màxima dedicació possible, els substituts no poden, els associats que estan a 12 crèdits, 
poden també fer hores, 80 hores anuals. L’equip de govern va decidir  oferir la 
possibilitat de fer hores extra com una més de les possibles solucions que ens permet la 
llei. Comenta que contestarà a la JPDI i als departaments, perquè tinguin la informació. 
La docència ha de quedar coberta, creu que tots coincidim en que no es poden deixar 
als estudiants sense classes. Com el departament és el responsable de la docència 
assignada pels centres, ha de vetllar per cobrir-la. Es poden fer hores extres, i si un 
associat vol fer hores i és docència del seu àmbit les pot fer. El professorat permanent, 
una vegada cobert el seu potencial docent també pot fer hores extres. 
 
També pregunta si les persones de la universitat que són professorat lector i han accedit 
a la convocatòria Consolidación, si han de passar avaluació intermèdia. La vicerectora 
diu que no, ja que tenen garantida la seva consolidació, els hi donen diners per un 
projecte, però ja tenen garantida la consolidació. En qualsevol cas vol dir que és una 
convocatòria que depèn de recerca. Un altre tema és que hauran de tenir l’acreditació 
pertinent per poder ser estabilitzats com a agregats o TU. 

 
La doctora Elisabet Pladevall demana si el perfil de les places del programa del Ministeri 
pot ser el nom d’assignatures, o han de ser més generals. La vicerectora respon que  
mentre no aprovin el Reial Decret on surtin aquestes especialitats de coneixement, no 
hi ha canvi, i sembla que no tenen pressa en aquest Reial Decret.  

 
El doctor Joan Orobitg, demana per un cas concret, el d’una persona que havia de ser A-
3-6 amb contracte LOU, i va portar la documentació el 31 de juliol, i no va poder signar 
el contracte, i demana si és un cas puntual, o hi ha mes casos. També assenyala 
l’excessiva rigidesa de les borses de substituts. 
 
La vicerectora respon que la UPAC ja va fer un calendari, i el 31 de juliol estava fora del 
termini previst per portar la documentació, òbviament els que no portessin els papers 
en aquests dies, no podien signar el contracte per l’1 de setembre.  Explica que poden 



haver errors també, i si és així es demanen disculpes i es busquen solucions, però explica 
que com ha dit abans son molts pocs problemes els sorgits amb un volum ingent de 
contractació. Sobre la rigidesa de la borsa dels substituts diu la vicerectora que hi ha un 
mecanisme per obrir la borsa abans que es buidi, ja s’han tret 4, si que es pot fer en un 
cas excepcional un contracte sense borsa, però si després no aprova haurà de marxar de 
la UAB.   

 
La doctora Alba Hernández, comenta que els investigadors Ramon y Cajal consideren 
que els perjudica aquesta nova estratègia del Ministeri. També vol saber com està la 
convocatòria de mèrits rellevants dels catedràtics. També comenta que alguns emèrits 
no apareixen a egreta ni poden operar amb summa i que caldria cuidar que això no  
 
 
La doctora Olga Torres diu que ella ha estat membre de les comissions avaluadores i clar 
que el model pot millorar-se, però respecte a la formació docent vol fer notar que 
l’apartat aquest, té 26 ítems, i en necessites només dos, si fas un curset i en 5 anys fas 
un altre curset, ja ho tens. Vol dir que la gent no llegeix les instruccions. 
 
El senyor Miguel Hernández, diu que els alumnes haurien de tenir més opinió, i 
considera que els estudiants són uns dels agents més legitimats per avaluar la docència 
del professorat.  

 
El doctor Jesus Giraldo demana que en quin lloc es controla l’aprenentatge dels alumnes.   
 
La vicerectora de d’Estudis i de Qualitat respon les intervencions sobre l’avaluació del 
professorat i diu que no podrem tenir consens fins que no parlem tots els mateix 
llenguatge, dona les gràcies a la doctora Olga Torres que ha estat a una comissió 
avaluadora i ho ha viscut des de dins, i pot explicar que és el model, i també dona les 
gràcies al senyor Miguel Hernández, ja que ella també considera que l’estudiant és un 
agent molt legitimat per avaluar el docent. Explica que a aquesta Comissió s’ha intentat  
anar per la part conceptual, el model l’han fet persones expertes i molt formades i ha 
estat molt i molt consensuat i debatut, al procés hi ha PDI, i hi ha alumnes, és un model 
pensat. Al final del procés ens quedem en que s’ha superat o no un determinat 
indicador, però al darrera hi ha un concepte d’aprenentatge de l’alumnat. Els debats 
d’aquesta Comissió en aquest assumpte són si una persona no ha superat un indicador 
i d’aquí es va al model, però no hauria de ser així. 
 
17.47 
 


